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[ 1 – PETITION ]

NO. 6322  

CLAIM of

Thos. H. Oden of Williamson County, Tennessee;   $9,090.00

Application to have Testimony Taken by Special Commissioner 

[signed]  R.S. Tuthill, Esq.

Filed By:

Jno. H. Ferry

Washington, D.C.  

No.  6322

BEFORE THE COMMISSIONERS OF CLAIMS
Under Act of Congress of March 3, 1871
In the matter of the Claim of Thomas H. Oden of Brentwood, in the County of Williamson and State of Tennessee.


Comes now the Claimant before R.S. Tuthill, Esq., Special Commissioner for the State of Tennessee, and represents that he has heretofore filed with the above-named Commissioners a Petition for the allowance of a claim for property taken for the use of the army of the United States, which claim, as stated below, does exceed the sum of five thousand dollars.  


That the said claim, stated by items, and excluding therefrom all such items as refer to the DAMAGE, DESTRUCTION, and LOSS, and not the USE, of property; to unauthorized or unnecessary DEPREDATIONS  of troops and other persons upon the property, or to RENT or compensation for the occupation of buildings, grounds or other real estate, is as follows:

	No. of

Item
	Quantities and Articles
	Value

	1862 Nov.
	500 bu. old corn from crib @ 60 cents
	$300.00

	Dec.
	Taken by Col. [?]. W. S. Alexander – 21st Ky

20 Sheep (60) – 40 Hogs at 150 = 6000 @ 6 cents (360)
	420.00

	
	Taken by Col. Atkinson

250 bu. corn @ 60 cents – by Gen. Schofield
	150.00

	
	5 cattle avg. 1000 = 5000 @ 5 cents
	250.00

	
	1500 bu. corn @ 60 cents (900) – 6 tons Hay (150)
	            1050.00 

	
	5000 [?]  - taken by Gen. Sigley
	100.00

	1863 Feb. & Mar.
	1 mule (150) – 2 horses (280)
	430.00

	
	500 bu. corn (300) – 3 tons hay (60)
	360.00

	
	50 large trees for fort, equal to 7 cords, each @ $2 
	700.00

	
	10,000 rails equal 100 cords wood @ 3.50
	350.00

	
	Taken by Col. Wilkins near Brentwood, latter part of ’63

250 cords corded wood (J.F. Miller)
	875.00

	1864

Dec.
	7000 lbs. Tobacco (1400) – 4 large mules
	2000.00

	
	2 horses (280) – 6 cattle avg. 1000 = 6000 @ 5 cents (300)
	580.00

	
	Timber for 2 bridges (150) – 3000 lbs. bacon (300)
	450.00

	
	50 bu. corn (30) – 1 ton hay (20) – 1 horse (125)
	175.00

	
	Taken by Cols. Hatch & Smith.
	

	
	                                                                                     Total
	9090.00  [sic]

	
	
	

	
	
	



That, as stated in the Petitions referred to, the property in question was taken from Thomas H. Oden, of Williamson County, in the State of Tennessee, for the use of a portion of the army of the United States, known as Army of the Cumberland and commanded by Gen. George H. Thomas, and that the persons who took or received the property, or who authorized or directed it to be taken were the following:   

	NAME
	RANK
	CO.
	Regiment, Corps or Station

	Officers named heretofore
	
	
	



That the property was removed to the camp of the army and used for or by the army of the United States; all this on or about the years 1862, 1863, in the year 1864 as appears by the petition presented to the Commissioners.


That, by the following named persons, the claimant expects to prove that, from the beginning of hostilities against the United States to the end thereof, his sympathies were constantly with the cause of the United States; that he never, of his own free will and accord, did anything, or offered, or sought, or attempted to do anything, by word or deed, to injure said cause or retard its success, and that he was at all times ready and willing, when called upon, or if called upon, to aid and assist the cause of the Union, or its supporters, so far as his means and power and the circumstances of the case permitted:



[signed]
W.A. Davis 

of  Williamson County




   
Thos. G. Pointer 
of  Williamson County




  
 D.P. Hadley

of   Williamson County




   
N.H. Carmack

of  Williamson County






And Others

That, by the following named persons, the Claimants expects to prove the taking or furnishing of the property for the use of the army of the United States:



[signed]
W.A. Davis

of  Williamson County




  
Thos. G. Pointer
of  Williamson  County




  
D.P. Hadley

of   Williamson County




  
N.H. Carmack  
of  Williamson County




  
S.T. Oden  & others


The Claimant now prays that the testimony of the witnesses just designated be taken and recorded, at such place and at such time as the Special Commissioner may designate at the reasonable cost of the said Claimant; and that due notice of the time and place of the taking thereof be given to the Claimant, or to his counsel.



Submitted on this 14th day of February, 1874.




[signed]    Thos. H. Oden - Claimant





     John H. Ferry - Attorney

#6322

(suspended) 

CLAIM OF  Thomas H. Oden  of  Williamson County, State of Tennessee.   $9,090.00

Testimony of:  

Thos. H. Oden  (page 1-25);  

Peter Walton (page 25-27);  

Thos. G. Pointer (page 28-30);

D.P. Hadley  (page 30-32);  

W.A. Davis (page 32-37); 

S.F. Oden (38-41); 

D.D. Dickey (41-43); 

N.H. Carmack (43-46)    

Taken Before:  

Richard S. Tuthill.  

Special Commissioner 

[signed]  John H. Ferry

of Washington.   

Attorneys.

[ 2 – CERTIFICATION BY SPECIAL COMMISSIONER ]

Before the Commissioners of Claims

Act of Congress, March 3, 1871.

Case of Thomas H. Oden

No. 6322

.



It is hereby certified, that on the 14th day of February, 1874, at Nashville, in the county of Davidson and State of Tennessee, personally came before me the following persons, viz:


Thomas H. Oden Claimant, Morris Moran Counsel, or Attorney, and Peter Walton, Thos. G. Pointer, D.P. Hadley, W.A. Davis, S.F. Oden, D.D. Dickey, N.H. Carmack; claimants witnesses , for the purpose of a hearing in the above entitled cause. 


Each and every deponent, previous to his or her examination, was properly and duly sworn or affirmed by me to tell the truth, the whole truth, and nothing but the truth, concerning the matters under examination; and the testimony of each deponent was written out by me, or in my presence, and as given before me, and subsequently read over to said deponent, by whom it was also subscribed in my presence.


Witness my hand and seal this 14th day of February, 1874.

[signed]  Richard S. Tuthill; 

 Special Commissioner of the Commissioners of Claims                                                                                                                                                                 

[ 3 – DEPOSITION OF THOMAS H. ODEN ]

Deposition of Thomas H. Oden.

[The first general interrogatory is “What is your name, age, residence, and occupation?”  The questions are the amended version, dated 1872]

In answer to the First General Interrogatory, the Deponent says:


My name is Thomas H. Oden, my age 49 years, my residence Williamson County, P.O. Brentwood, Tenn., in the State of Tennessee, and my occupation a farmer; I am the claimant, and have the beneficial interest in the claim.

2. 
Where did you reside from the 1st of April, 1861, to the 1st of June, 1865?  If on your own land what is the size of your farm?  How much of your farm was cultivated and much was woodland?  Where is it situated?  What was your occupation during that time?  Did you change your residence or business during that time?  If so, where was your new residence, and what [was] your new business?

From the first of April 1861 to the first of June1865 I resided at my present residence in Williamson County, Tennessee near to Brentwood.  I have lived on this same farm twenty-two years.  I lived on my own land, a farm consisting [sic] four hundred and four acres.  I own other land – 215 acres in the same county but do not claim for any property taken from that.  I lost nothing from that farm as in 1861 I moved all my moveable property on that farm to my place near Brentwood.  About two-hundred-and-fifty acres of the home farm was in cultivation and the rest was woodland.  It is situated, as I have said near to Brentwood in said county.  My business during that time was farming and raising stock.  Cattle, sheep, hogs, mules & horses, jacks & jennies.

3.
Did you ever pass beyond the military or naval lines of the United States and enter the rebel lines?  If so, how often, when, where, and for what purpose, and how long did you stay with the Confederate lines on each occasion?

I never passed beyond the military or naval lines of the United States and entered the rebel lines.

4.
Did you ever take any oath or affirmation to bear allegiance to the so-called Confederate States, or to aid or support them in any way, or to “bear true faith,” or “yield obedience” to them?  If so, when and where?  State fully in regard to the same.

I never took any oath in affirmation to bear allegiance to the so-called Confederate states or to aid or support them in any way or yield obedience to them or to bear true faith to them.   

5.
Have you ever taken any amnesty oath?  If so, when, where, and under what condition?  Have you been pardoned by the President?  If so, when and where, and upon what conditions?



I took an amnesty oath to the United States Government in 1862 at the state capitol in Nashville.  I took the oath reluctantly.  It was an oath required by the United States military authorities.  I was never pardoned by the President of the United States having no occasion to be.

6.
Were you ever directly or indirectly, or in any manner, connected with the civil service of the so-called Confederate States?  If so, how, when, and where, in what capacity, and for what periods?  Was any oath required of you for such service; and if so, what?

I was never, directly or indirectly, or in any manner, connected with the civil service of the so-called Confederate States.  No oath was required of me, never having had any occasion for such.

7.
Did you ever hold any office or place of trust, honor, or profit under the Confederate Government, or under any of the States or Territories subordinate thereto?  If so, state the nature and character of the office, the place at which, and the period for which you held it?

I never held any office or place of trust, honor or profit under the Confederate Government or under any of the States or Territories subordinate thereto.

8.
Did you hold any clerkship or have any agency or employment of any kind, for, or under, or for the benefit of the so-called Confederate States?  If so, state fully in regard to the same.


I never held any clerkship or had any agency or employment of any kind for or under or for the benefit of the so-called Confederate States.

9.
Were you ever, in any capacity, in the military or naval service of the so-called Confederate States, or of any State of Territory subordinate thereto?

I was never was [sic] in any capacity in the military or naval service of the so-called Confederate States or of any state or territory subordinate thereto.

10.
Were you ever an officer or soldier in the Confederate army?  If yea, when, where, how long, and when did you leave such service?

I was never an officer of [sic] soldiers in the Confederate Army.  

11.
Were you ever in the State militia of any State while subordinate to the Confederacy?  If yea, state when, where, how long, and when you left the service?

I was never in the state militia or any state while subordinate to the confederacy.

12.
Were you ever in the home guard, or upon any vigilance committee, or committee of safety, which subject to the Confederacy?  If yea, state when, where, and how long?

I was never in the home guard or upon any Vigilance Committee or Committee of Safety, while subject to the Confederacy.

13.
If you claim that you were conscripted into the rebel service, state fully all the circumstances.

I was never conscripted into the Rebel Service.

14.
Did you ever furnish a substitute for the rebel army?  If yea, state fully all the circumstances.

I never furnished a substitute for the rebel army.

15.
Were you directly or indirectly, or in any way, connected with or employed in the quartermaster’s department of the Confederate service or the commissary’s department, or the medical department, the engineers’ department, the ordnance department, the impressment service, the provost-marshal’s department, or any other branch of the Confederate service?

I was never directly or indirectly or in any way employed in the Quartermaster’s Department of the Confederate Service or the Commissary Department or the Medical Department, the Engineers Department, the Ordnance Department, the Impressment   Service, the Provost Marshal’s Department, or any other branch of the Confederate Service.

16.
Were you employed on any railroad in the service of the Confederate government?  Did you aid in the transportation of soldiers, munitions of war, or supplies for the Confederate government?  If yea, state fully all the circumstances.  If you claim that what you did was not “giving aid or comfort” to the rebel cause, state fully all the facts and reasons for such your claim.

I was never employed on any railroad in the service of the Confederate Government.  I did not aid the transportation of soldiers, munitions of war or supplies for the Confederate Government.

17.
Did you at any time have charge of any stores or supplies for the use of the Confederate army, navy, or government, or the charge or care of trains, team or teams, wagon or wagons, vessels, boats, or other craft, or munitions of war, for the use of the Confederate army or navy?  If so, state fully in regard to the same.

I at no time had charge of any stores or supplies, for the Confederate Army, Navy or Government, or the charge or care of trains, team or teams, wagon or wagons, vessels, boats, or other craft or munitions of war for the use of the Confederate Army or Navy.

18.
Were you ever in any service, employment, or business of any kind whatsoever for the Confederate government, or its army or navy?  Did you ever furnish any aid, or any supplies or stores, or property of any kind, to or for the so-called Confederate States, or any State in rebellion, or to the army, navy, militia, home guards, armed forces, or military organizations thereof, or for any officer, soldier, or sailor thereof?  If so, state fully in regard to the same.  Did you every give any information to any officer, soldier, or sailor of the Confederate army or navy, or to any person employed by or for the so-called Confederate States, or acting on their behalf, or for their benefit which might aid in any way any military or naval operations carried on against the United States?  State fully in regard to the same.

I was never in any service, employment or business of any kind, whatsoever, for the Confederate Government or its army or navy.   I never furnished any aid or any supplies or stores or property of any kind to or for the so-called Confederate States, or any state in Rebellion or to the Army, Navy, Militia, home guards, armed forces or military organizations thereof; or for any officer, soldier or sailor thereof.  I never gave any information to any officer, soldier or sailor of the Confederate Army or Navy or to any person employed by or for the so-called Confederate States, or acting on their behalf or for their benefit, which might aid in any way any military or naval operations carried out against the United States.

19.
Were you in any manner employed in the manufacture of munitions of war, of clothing, of boots, shoes, saddles, harness, or leather; of equipment for soldiers, or of any stores or supplies for the use of the Confederate army or navy; or were you in any way employed by, or did you aid or assist, others engaged in such manufacture?  If so, state when and where, and by or for whom you were so employed, and for what period of time.

I was never in any manner employed in the manufacture of munitions of war, of clothing, of boots, shoes, saddles, harness or leather, of equipment for soldiers or of any stores or supplies for the use of the Confederate Army or Navy.  I was not employed in any way and did not aid or assist others engaged in such manufactures.

20.
Were you ever, directly or indirectly, employed in the collection, impressment, or purchase, or the sale of stores, supplies or any property for the use or benefit of the Confederate government, or any State in rebellion, or the army, navy, or other forces thereof?  Did you have any interest or share in contracts with, or purchases for, the Confederate government, or its army or navy, or any State in rebellion, or its forces?  If so, state fully all particulars.

I was never directly or indirectly employed in the collection, impressment or purchase or the sale of stores, supplies, or any property for the use or benefit of the Confederate Government or any State in rebellion, or the army, navy or other forces thereof.  I never had any interest or share in contracts with, or purchase for, the Confederate Government, or its army or navy, or any State in rebellion, or its forces.

21.
Were you ever engaged in blockade running, or illicit traffic or intercourse between the lines, or were you ever in any way interested therein?  Did you ever have any interest or share in any goods, wares, merchandise, stores, or supplies brought into or exported from the so-called Confederate States during the war?  If so, state fully all particulars.

I was never engaged in Blockade running, or illicit traffic or intercourse between the lines and was never in any way interested therein.  I never had any interest in any goods, wares, merchandise stores or supplies brought into or exported from the so-called Confederate States during the war.  

22.
Did you leave the so-called Confederate States between the 19th of April, 1861, and 19th of April, 1865?  If so, when and how did you leave; where did you go; for what purpose; how long were you absent; in what business were you engaged while absent, and when and to what place did you return in the so-called Confederate States?

I did not leave the so-called Confederate States between the 19th of April 1861 and the 19th of April 1865.

23.
Were you the owner, or part owner, or in any way interested in any vessel used in navigating the ocean to or from any port in the Confederacy, or upon any waters in the Confederacy?  If so, what vessels, when and where employed, and in what business?

I was not the owner, or part owner, or in any way interested in any vessel used in navigating the ocean to or from any port in the Confederacy or upon any waters in the Confederacy.

24.
Were you ever arrested by the Confederate government, or by any officer, soldier, or other person profession to act therefor, or for any State in rebellion?  If so, when, where, by whom, and how long were you kept under arrest?  How did you get released?  Did you, for the sake of being released, or upon release, take any oath of any kind to the Confederate government?  If so, what?

I was never arrested by the Confederate Government or by any officer, soldier, or other person professing to act therefor, or for any State in Rebellion.  Neither was I ever arrested by the United States Government or by any officer, soldier, or other person professing to act therefor.

25.
Was any of your property ever taken by the Confederate authorities, or by any officer, soldier, or other person acting or assuming to act on their behalf, or in behalf of any State in rebellion?  If so what property, when and for what use, and have you received pay therefor?

While Hood was around Nashville the Confederates took from me 4 or 5 head of cattle.   Four or five hundred bushels of corn and such forage as they wanted for which I got no pay.

26.
Were you ever threatened with damage or injury to your person, family, or property on account of your Union sentiments?  If so, state when, by whom, and what the threats were?

I was never threatened with damage or injury to my person, family or property on account of my Union sentiments.

27.
Were you ever molested or in any way injured on account of your Union sentiments?  If so, state fully all the particulars.

I was never molested or in any way injured on account of my Union sentiments.

28.
Did you ever contribute anything – any money or property – in aid of the United States Government, or in aid of the Union army or cause?  If so, state fully as to the same.

I never contributed anything either money or property in aid of the United States Government or in aid of the Union Army or cause unless by feeding soldiers belonging to the Federal Army at my house.

29.
Did you ever do anything for the United States Government or its army, or for the Union cause, during the war?  If so, state fully what you did.

I never done anything for the United States Government or its army or for the Union cause during the war.

30.
Had you any near relatives – any husband, son, brother, or nephew – in the Confederate army?  If yea, state his name, whether he is now living, and where he resides.  Did you furnish him with any military equipments, any clothing, or any money?  Did you contribute in any way to aid or support him while in the rebel service?

I had no brother or son in the Confederate Army.  I had two nephews there.  One was named Thos. Oden, who is now residing in Mississippi, the other named Jno. W. Brown now residing in Williamson County Tennessee.  I never furnished them with any military equipments, clothing or money.  I never contributed in any way to aid or support either of them while in the rebel service.

31.
Have you owned any Confederate bonds or any interest or share therein; or had any share or interest in any loans to the Confederate government; or did you in any way contribute to support the credit of the so-called Confederate States during the late rebellion?

I have never owned any Confederate Bonds, or any interest or share therein or had any share or interest in any loans to the Confederate Government and I did not in any way contribute to support the credit of the so-called Confederate States during the rebellion.

32.
Have you ever given aid and comfort to the rebellion?  If so, state fully all the circumstances.

I have never given any aid and comfort to the rebellion.

33.
Were you ever engaged in making raids into the United States from Canada, or engaged in destroying the commerce of the United States in the lakes and rivers adjoining Canada?

I was never engaged in making raids into the United States from Canada, nor engaged in destroying the Commerce of the United States in the lakes and rivers adjoining Canada.

34.
Were you ever engaged in holding in custody, directly or indirectly, any persons taken by the rebel government as prisoners of war, or any persons imprisoned or confined by the Confederate government, or the authorities of any State in rebellion, for political causes?  If so, when, where, and under what circumstances?  In what capacity were you engaged, and what was the name, rank, and command of your principal?

I was never engaged in holding in custody, directly or indirectly, any persons taken by the rebel government as prisoners of war, or any persons, imprisoned or confined by the Confederate Government, or the authorities of any State in Rebellion, for political causes.  

35.
Were you ever a member of any society or association for the imprisonment, expulsion, execution, or other persecution of any persons on account of their loyalty to the United States, or did you ever assist in such acts?

I was never a member of any society or association for the imprisonment, expulsion, execution, or other persecution of any persons on account of their loyalty to the United States, and never assisted in such acts.

36.
Were you ever a paroled prisoner of the United States?  If so, when and where, and by whom paroled? 

I was never a paroled prisoner of the United States.

37.
Have you ever held any office in the Army or Navy of the United States?  Were you educated by the United State at the Military Academy at West Point, or at the United States Naval Academy?

I never held any office in the Army or Navy of the United States.  I was [sic] at the Military Academy at West Point or at the United States Naval Academy.

38.
Did you ever receive any pass from any officer of the Confederate government, or from any person having or assuming to have authority to issue the same?  If so, who gave you the pass; for what purpose; for what period of time; did you sign or swear to any promise or obligation in order to get it; or swear or promise to bear “true faith and yield obedience to the Confederate States;” did you use the pass, and for what purpose?

I never received any pass from any officer of the Confederate Government or from any person having or assuming to have authority to issue the same.

39.
Are you or were you under the disabilities imposed by the Fourteenth Article of the Amendments to the Constitution of the United States?  Have you held any office under the United States Government since the war?  If so, what office; and did you take the (so-called) “iron-clad” oath?

I am not and never [sic] under the disabilities imposed by the 14th Article of the Amendments to the Constitution of the United States.  I have never held any office under the United States since the war.

40.
At the beginning of the rebellion did you sympathize with the Union cause, or with the rebellion?  What were your feelings and what was your language on the subject?  ON which side did you exert your influence and cast your vote?  What did you do, and how did you vote?  How did you vote on ratifying the ordinance of secession?  After the ordinance of secession was adopted in your State did you adhere to the Union cause, or did you “go with the State?”

At the beginning of the war I sympathized with the Union Cause.  My feelings were all in favor of the maintenance of the Union.  I thought there would be a war, and that it would ruin the Country.  I said I would rather die than see the war brought on.  I owned a good many Negroes and I knew they would be lost.  I cast my vote for the Union all the time and exerted my influence for it.  I only talked, that was all I could do.   I voted for ratification because every one was made to believe it was best and necessary to avoid war.  It was not my sentiments.  There were but one or two votes against ratification cast in my district.  I continued to adhere at all times to the Union Cause.   I was all the time an [sic] Union man.

41.
In conclusion, do you solemnly declare that, from the beginning of hostilities against the United States to the end thereof, your sympathies were constantly with the cause of the United States; that you never, of you own free will and accord, did anything, or offered, or sought, or attempted to do anything, by word or deed, to injure said cause or retard its success, and that you were at all times ready and willing, when called upon, or if called upon, to aid and assist the cause of the Union, or its supporters, so far as your means and power and the circumstances of the case permitted?

In conclusion I do solemnly declare that from the beginning of hostilities against the United States to the end thereof, my sympathies were constantly with the cause of the United States, and that I never of my own free will and accord did anything or offered or sought or attempted to do any thing to injure said cause or retard its success and that I was at all times ready and willing, when called upon, or if called upon, to aid and assist the cause of the Union, so far as my means and power and the circumstances of the case permitted.

In answer to special questions Claimant says I never have taken the benefit of the bankrupt law – and I am a native born citizen of the United States.   As to the taking of the property claimant further notes:


When the war broke out I was carrying [sic] on my said farm.  It was a very valuable farm [?] bottom land, level, and under a good state of cultivation.  I worked usually about fifteen hands on it.  I raised principally corn, oats, & hay.  I raised a fine crop in 1862.  I had about 35 head of horses, mules, & [?] on my place when the Federal Army came here – about forty head of cattle.  125 head of hogs.  About 80 or 90 head of sheep.  I raised in 1862 over one hundred acres of corn which produced over 5000 bushels.  I had that corn in cribs and pens.  My place was to shuck the corn in the fields and house it.  The poor corn I left in the field.  I had five hewn log cribs full of shucked corn.  The cribs were about 18 feet long., ten feet wide, and 12 feet high.  There the rafters and roofs were about six feet higher.  Then beside the corn in the cribs, two old log houses full of corn, which was about 18 by 15 feet square and about ten feet high.  That was all the corn I had.  The way the corn was put up each crib would easily hold 750 bushels, and each of the log houses would hold about 350 or 400 bushels.  The first property taken from us was by the Command of General Bull when he passed through here on his way to the Battle of Shiloh in the spring of 1862.  That army was passing along by my place for nearly a week.  They would come out from Nashville and would use my place and camp there.  That army took from me to feed their stock as they camped there about 50 barrels or 250 bushels of corn.  I asked for a receipt from General Schofield but he said they were giving none.  I have made no charge in my claim for anything taken by that army at that time.  General Negley was in command in the fall of 1862 at Nashville.  The first property claimed for was taken by his foraging trains and went out from Nashville.  A guard of about 100 men and 36 wagons came to my house.  There were other wagons in the train which went to other farms.  I lived right there on the Turnpike Road.  Thirty Six wagons which I counted came into my yard and were all loaded with shucked corn from the cribs.  They put planks up at the sides of the wagon beds and filled the bodies full.  The officer in charge of the trains said they would hold about 30 bushels to the wagon, but I know that one of those army wagon beds will hold more.  I have seen them measured since the war and plenty of them will hold 40 bushels of corn with the shuck on.  Col. J.W. Alexander of the 21st Kentucky Infty. was in command of the foraging train that day.  The soldiers the same day shot down some hogs & sheep and took them off with them.  I can’t say how many.  I have claimed for none taken that day as it was done by soldier and without authority.  The next day after this the wagons came out.  Some two or three wagons came out and got corn.  In the following month, December 1862, another train of twenty-three wagons came out to my farm and were loaded with more corn from my cribs.  Before that General Negley sent men out from Nashville under Col. Adkinson and drove off 20 head of sheep and forty hogs.  I counted them.  Those sheep and hogs were driven off together.  They said they were for General Schofield’s army.  I asked for a receipt for them and they said as they said when they got the corn they were giving no receipt.  The sheep were stock sheep and in pretty  good order.  The hogs were pork hogs and stock hogs.  Over half of the hogs I think were fat.  They would altogether have averaged 150 pounds each.  The sheep would have averaged 60 pounds each.  Another day a train and wagons came for forage to a  neighbors house and were under command of a Lieut. General of what regiment I can’t tell, came to my place and got five head of cattle from me.  I did not see them take the said cattle out of the lot but I saw the soldiers driving the cattle with other cattle into Nashville as they passed through Brentwood that day.  Two of the cattle were oxen, large and fat, for which I had been offered $150.00.  They would have weighed 1,000 pounds each.  One of the cattle was a fine Durham bull.  He would have weighed over 1,000 pounds.  Two were large cows.  I went to the officer and tried to get my bull back, and so did a neighbor who was there.  It was a pity to kill such a fine bull for beef, but they would not give him up and would give me no receipt for any of them.


Two of my five above-mentioned cribs of corn were some distance – ½ to ¾ of a mile from the house near to the Pike.  I had them out there as it was convenient to the stock hogs and which are in the woods alot.  In the latter part of December a forage train of U.A.Wagons from Nashville came out on our road.  They went on beyond me and got into a skirmish with some confederate and came back to my place, stopped, and began taking my corn.  I went down where they was and begged them not to tear my cribs down as they were doing.  They told me they were going to have the corn and that I had better go home.  Well they got all the corn in these two cribs that day.  The cribs had in each of them 150 or 160 barrels or 750 or 800 bushels of corn.  I asked one of the wagoners whose command it was that was taking the corn and he said it was for General Negley’s command.  I went to speak to an officer about it, and he told me to leave.  So I got no receipt or voucher.  The same day they took about ten stacks of fodder from me in the field.  Each stack would average over 500 bundles of fodder.  The fodder was all taken.


The mule and the horses claimed for as item were lost by me in March 1863.  I did not see these taken and did not know what had become of them until in April following General Watkins command of the U.S. Army was camped near me and I saw the mule and the mare in the government trains and the horse being ridden by a cavalry soldier.  I tried to get these back, speaking to General Watkins himself and other officers, but they said they had use for them and could not give them back.  The horse was about 5 years old.  A fine saddle horse.  The mare was a fine young three-year-old and the mule was sound and serviceable.


General Watkins said command of cavalry and General McCook’s command of Infantry was camped on the adjoining place to me for some three or four months.  While there, they took corn from me and hauled it to their camps for the use of the army.  I had the two houses full of corn in fields and one about 150 yards from my dwelling, and one about a half a mile from my house.  I saw wagons from said camp come and raid corn  houses and take all the corn from both  of the houses.  There was more than five hundred bushels of corn in those houses.  I asked the wagon master, a man by the name of Nelson, for a receipt but he said Uncle Sam would settle with me and that if I pestered him he would have me arrested and sent to jail.  I said nothing to General Watkins about it.  He would not give me a receipt for my horses and mules and I thought it of no use to ask him for one for the corn.  The same command got three or four stacks of milled hay tied up in bundles.  There was as much as three tons of it.  Hay was worth about $15 to $20 a ton.  A number of large trees were cut from my land to build a block house on the Tennessee & Ala. Rail Road.  I counted 50 large stumps.  The trees would average 3 feet & over in diameter at the base.  They were the largest oak trees in the woods there.  The rails were also taken by Col. or General Watkins command.  I suppose there were five or six thousand troops in said command in camps near to Brentwood and joining my place. They remained there until July sometime.  While there they hauled my rails away and their camps burned them for fuel.   I had Mr. Thos. G. Porter and A.B. Hays and D.P. Hadley go over the ground sometime in 1865 and make an estimate of the number of rail taken from me.  They burned over a mile and a half of oak rails for me.  Most of them were taken by that command at Brentwood.  The other Army may have taken some, but Col. Watkins and Cooks command sent wagons there and hauled them away all the time they were there.  I spoke to them about the rails but they treated me as they did all the time.  They were obliged to have wood oil - was [?] to burn [?] than to cut wood. And they wanted to destroy everything anyway. 


In 1863, the United States send a lot of government employees to my place and they cut about 250 cords of wood from my place.  The men were under Capt. Mills A.G.M. in Nashville, I think.  I came to see him about it.  He said the government had ordered the taking of the wood and he had to have it.  They were cutting wood there two or three months.  Some days there would be 50 of them and some day not more than two.  I estimate the amount of wood taken in this way.   They were cutting on my land and on Mr. Woods adjoining mine and I think they cut off about as much off my land as off his.  And there was delivered from both tracts there at Brentwood Station between five and six hundred cords of wood.  Some man had a contract to deliver the wood to the United States and ordered the wood cut.  I was told by the contractors that the government had ordered the cutting of the timber.  I did not count the stumps [after?] the cord wood was cut.  They would pick out the finest trees in the woods lot and cut there.  They cut about promiscuously.  I would not have had the timber cut off my land as it was for $5,000.  


I raised in 1861 about 7 or 8 acres of tobacco and have it stripped and packed down in the bundle in the barn.  I had sold none.  It was fine, sound tobacco and worth 50 cents a pound.  The soldiers found out the tobacco was there and when the wagon trains would be there in passing there, the soldiers would go to the barn and take it a little at a time, throw it on the wagons, and take it off with them.  I can’t say that any officer ordered the taking of it.  Each soldier would get what he wanted.  I think there was about 7,000 pounds.  I estimate it at that because there was about a thousand pounds to the acre and I had seven or eight acres of it in.


The four mules were taken by the cavalry command of General Hatch commanding U.S. Cavalry at the time of Hood’s advance on Nashville in December 1864.  That cavalry command or a portion of it stopped one morning and got breakfast.  Many of the officers ate breakfast at my house.  I spoke to Col. Smith in command of some of the cavalry there.  He told me he had orders from General Hatch to take anything he found that would be of benefit to the rebel army of Hood that was following them.  These troops that morning took two head of horses, six head of cattle, and four mules.  The horse was a bay mare a fine animal valued by me at $500.  She was five years old.  The other was a young [?] stud colt, two years old.  The cattle were steers and cows and would weigh at an average 800 pounds each.  The mules, four in number, were taken from my son.  They were about a mile from my house.  I had sent them away from the pike in care of my son, Solomon, to keep them away from the army if possible.  I did not see them taken and never heard of them afterwards.  My son informed me they were taken the same morning the horses and cattle above-named were taken.  The mules were good, sound invincible mules.  I was offered  $250 a piece for them and could have sold them any time during the war for that.  


After Hood retreated from Nashville where General Geo. H. Thomas’ army came along by my place in pursuit, timber was cut off my place to rebuild a bridge over Little Harpeth River.  The bridge was in the turnpike road.  They did not get all the timber used in the two bridges off my place, but they got most of it there.  The bridge was fifty or sixty feet long.  Both were over the same streams at the same place.  The bridge there was twice burned down.  Once in 1862 and once in 1864.  The U.S. Army rebuilt the bridge there with timber cut mostly from my farm both times, and that is the way two bridges are put down.  General Thomas’ army, when following Hood, came by my house.  They stopped there and the soldiers broke open my smoke house and took my meat from it.  It had not been smoked; only salted and packed.  I had killed about twenty head of hogs.  They were fat and would average 200 pounds each.  The soldiers took the meat off in their hands and in sacks ‘til all was gone but about twenty pieces.  [?] and I went to see Col. Smith of Gen’l Hatch’s cavalry.  I asked him if he could not prevent the taking of the meat and he sent a man down there to stop it, but the man went down there and winked at the men and they went on all the same.  I think those soldiers got from me 2,000 pounds of salted pork.  Those same troops also took from me about fifty bushels of corn and a stack of hay to feed their stock on.  There was a ton of hay in the stack.  There was over a thousand cavalry there that morning and all was fed there out of my corn and hay.  Most of my corn raised that year was in this field.  What they used, however, I had gathered.  The rebels took corn and all kinds of feed from me while they were there.  They were camped there at Brentwood and took corn out of my field there and cattle.  They foraged in the country.


The same morning they got the meal, the troops were going along the Pike and [?] a Negro boy riding my horse.  He had been to mill.  He told me the soldiers threw the bag of meal off the horse and took the horse from him.   I did not see the horse taken, but the boy came home on foot and reported what he I have said.  Some of my neighbors told me they saw the horse in the command afterwards.  This horse was a fine, sound mare; about five or six years old.  


I got no receipt for any of the property claimed for and for none of the property taken at the same time, for reason that the officers refused to give me receipts.  General  Jeff C. Davis gave me a receipt for corn taken by him once in 1863 for which I got about  $150 or $160.   Various citizens, most of whom will testify in this case, saw the taking of the property claimed for.  I have, so far as I can, given the names of the various officers who took my property and their commands.


Nothing has ever been paid on this claim.


This claim has never been presented to any other department of the United States Government for payment.  

[signed]  Thomas H. Oden,

Subscribed and sworn to

before me this July 14, 1874.

[signed]  Richard S. Tuthill


   Special Commissioner

[ 4 – DEPOSITION OF PETER WALTON ]


Deposition of Peter Walton, a witness for Claimant: 


My name is Peter Walton.  My age 27 years.  My residence is in Franklin, Williamson County, Tennessee.  My occupation is farming.  I am not related to claimant, and I have no beneficial interest in this claim.


At the time of Hood’s raid on Nashville in 1864, I had an uncle Thomas Walton farming and living there with claimant.  I was trying to keep away from the Rebels to keep from being conscripted into the army.  I went to my said Uncle’s house and was there at the time of the Battle of Nashville and when Gen’l Thomas in command of the Union forces came by there in his pursuit of Hood’s army.   While there, I saw the soldiers of the United States carrying meat from claimant’s smoke house off with them.  It was in the morning and they cooked the meat down in the lot for breakfast.  I saw a great many soldiers there getting meat.  The whole place was covered with them.  There were some officers about among the men.  It was taken openly and publicly.   I don’t know how much meat they took from claimant nor how much he had in his smoke house.  I only know from what I heard claimant say of the time that not quite all in the smokehouse was taken.  I know also that claimant had a good deal of stock there.  He had four mules on his farm which I had driven a month or so in 1863; and I know that they and a man were missing.  I saw a Negro boy sent to mill that morning the meat was taken by claimant on a horse belonging to claimant.  I don’t know what became of the horse; only what the boy reported.  He reported when he came back afoot that the soldiers, U.S. soldiers, had taken the horse away from him.  


That is all I can say about the property taken from claimant.  But his farm was pretty well stripped by the army.  I know that at the time the meat was taken, there were very few rails there on his farm.

[signed]    Peter Walton  - his mark

Subscribed and sworn to

before me this July 14, 1874.

[signed]  Richard S. Tuthill

Special Commissioner 

[ 5 – DEPOSITION OF THOS. G. POINTER ]

Deposition of Thos. G. Pointer:


My name is Thos. G. Pointer.  I am forty-seven years of age, by occupation a farmer.  I reside in 15th Civil District of Williamson County, Tennessee, about ten miles from Nashville.  I am not related to claimant, and I have no interest in his claim.  I have known the claimant, Thos. H. Oden, all my life from early boyhood life on the adjoining farm and knew him intimately during the Rebellion and at all times regarded him as loyal to the United States government.  The question of voting on Separation I can state nothing positive about.  I think he voted like me the first time against Secession .   Do not know how he voted the second time.  I have conversed with Mr. Oden at different times relative to the Rebellion, and I at all times regarded him a Union man in sentiment but I do know he was a Southern man in sympathy.  I mean by this that he was loyal to the government; but he regretted the course his neighbors took he believing that if we had any grievance it ought to be fought in the Union and not out of it.  I never knew Mr. Oden to do anything for the Union cause or contribute anything to the Government.  Never knew him to be molested for his Union sentiments.  If the South established their government, I know of no act of Mr. Oden that would prevent him from proving his loyalty to the Confederacy.  As I before stated, he took no part in politics.  He was what I call non-committed. 


I was not present but I lived about three-fourths of a mile from Mr. Oden.  I know the Federal Army was encamped on him and did take a large amount of property of his place.  I cannot state to any amount of property taken.  He had a farm of about five-hundred acres and worked about twenty hands and it was my understanding at that time the government troops took it all.  I made an estimate for Mr. Oden of the fencing burned  of his place and the timber cut and would now refer to that estimate as a part of his deposition as I know that estimate was correct when taken.  No one but the United States took rails from him.  We made our estimate by counting the [?] and averaging the fence.  That estimate, I am informed, has been filed with the original papers in this case.  


I did not that I know of see the U.S. Government wagons loading with rails off his farm; but I saw rails I took to be Claimant’s being consumed as fuel in the U. S. camps near Brentwood.  I know that there was a good fence about his place when the Federal Army camped there and that it disappeared while the said command remained there and that our estimate was properly made.  

[signed]  Thomas G. Pointer

Subscribed and Sworn to                              

Before me this July 14, 1874.

[signed]  Richard  S. Tuthill                   

Special Commissioner                                          


[ 6 – DEPOSITION OF D.P. HADLY ]

Deposition of D.P. Hadly:

My name is D.P. Hadly, age forty-eight years, farmer by occupation, and reside in the Eighth District of Williamson County, fourteen miles from Nashville, Tennessee.  I am acquainted with the Claimant and have been so for twenty-five years.  As to the taking of property of Claimant, I do know generally that he had a fine farm, raised fine crops, and had a large amount of corn and other forage on his place when the Federal Army first came into this section of the Country.  I know that while the Federal Army was here, he lost most of his personal property.  I was present and saw nothing but the taking of rails and timber from place.  Acting Adj. General Atkins was in charge of a Brigade right at my father’s place.  The Federal troops under his command hauled these rails and timber to my father’s place for the purpose of building stockades and fortification there.  I suppose the rails off of two-hundred and fifty or three-hundred acres of land were so destroyed.  I made no estimate of the number or value of these nails.  I saw them cutting timber off claimant’s property.  I cannot say in what quantity.  I do not know of the Confederate Army taking any rails or timber off said property.  There must have been two miles and more of fencing taken off the place.

  
I intended to state that the rails were used for fuel and the timber for stockade and fortifications.  Watkins Cavalry, Atkins Infantry and McCook’s Infantry were the only troops located on my farm and my fathers and theses were the troops that got these nails and timber.

[signed]  D.P. Hadly

Subscribed and sworn to 

before me this July 14, 1874.

[signed]  Richard S. Tuthill

Special Commissioner

[ 7 - DEPOSITION OF W.A. DAVIS ]

Deposition of W.A. Davis – Witness for Claimant:


My name is W.A. Davis – Age 49 years – reside in 15th Civil District of Williamson County, Tenn., about 12 miles from Nashville, Tenn.  I have been acquainted partially with  Claimant since 1849, and have known him more intimately since that time and especially during and since the war.  There was only a small farm between Claimant’s farm and mine at that time, i.e., at the breaking out of the war.  I was a magistrate for my district and came from Williamson County to Nashville at the advent of the Federal Army in 1862 and met the same as they were crossing the river.  I know Claimant to have been an [sic]Union man during the war.  I know this from the fact that when the surrender of Fort Sumter occurred at the beginning of the war, the Claimant remarked to me “that he had a rising generation around him and he would rather lose his life than see the Union destroyed, for that would break him up and ruin his family.” My acquaintance with Claimant was intimate during the war.  Only one small farm separated us from each other and I saw claimant, every few days or at least every week or thereabouts during the war I frequently conversed with the Claimant about the war and always regarded him as an adherent to the Union Cause.  I have always adhered to and sympathized with the government of the United States.  The Claimant conversed with me on these subjects, but I do not remember whether others were present at any time or not.  Claimant was reputed generally to be an [sic] Union man, and was so regarded during the war by his loyal neighbors.  I do not know if he ever contributed any money or gave any information to the Union Army in behalf of their cause.  I have heard that while I was under arrest that myself and claimant had been “spotted” by our neighbors for our adherence to the Union cause.  The Claimant never contributed anything to aid the Confederate government or invested in Confederate Bonds that I recollect of, or that he did anything to sustain the credit of the Confederate States.  I do not think he could have established his loyalty to the Confederacy had they established their government.  I was present and saw taken by the Federal troops from Claimant four or five head of cattle taken off my place in October or November, 1862 by General Morgan’s command.  They were at my house and were driven off with my cattle at the same time.  A few days after this, I rode to Brentwood and meeting a wagon train loaded with corn I inquired where they loaded.  They replied at Oden’s—and on proceeding up the Pike, I saw some of the wagons coming out of Oden’s gate.  My recollection is I counted thirty army wagons drawn by four mules each heavily loaded with ear corn.  I know these were Federal troops, but do not know to what command they belonged.  In 1863 or 1864 in going from Nashville to my home, I met a forage train opposite to John H. Ewin’s, six miles from Nashville, and inquired of the wagon master where he foraged that day.  He replied “On Oden’s”.  I asked, “How many loads have you?”  His answer was “about twenty-five.”  He also said he had a mixed load, with corn in the beds and oats on top.  I only know that these were federal troops, but not to what command they belonged.  My reason for remembering the other facts were that I was afraid they had been foraging on me during my absence from home.   About 1863 or 1864 Generals Atkins, Watkins, & McCook boarded at my house occasionally and their commands encamped around my neighborhood; i.e. on the lands of myself, D.P. Hadly & Thos, H. Oden.  While these troops were so located, they cut down and used between fifty and one hundred five trees off of Mr. Oden’s place, which were used in building a fort and block houses on Little Harpeth River.  Two long strings of rail fencing extending one-half a mile or more were burned off of claimant’s place as fuel.  Claimant’s farm was composed of four hundred and four acres.  I do not know which of the three above-named commands used this property or if it was jointly used by them.  I know he had a very fine team of mules which I understood were taken by the Federal Troops.  I know that he had thirty or forty head of horses and mules when the war broke out and at it’s close had only three or four.  I was assessor of his district when the war broke out during the war and know from this the facts I have stated in regard to the size of his farm.  There is no man living in whom I would place more confidence in his veracity and honesty than Thos. H. Oden.  And I could get one thousand men in Williamson County to bear me out in the assertion.  He is a strict and honored member of the Methodist Church, and I consider him more liable to under-estimate than to over estimate any claim for himself.

[signed  W.A. Davis]

subscribed and sworn to 

before me this July 14, 1874

[signed]  Richard S. Tuthill

Special  Commissioner

[ 8 – DEPOSITION OF S.F. ODEN ]

Deposition of S.F. Oden, a witness for claimant:

My name is S.F. Oden.  My age is 24 years.  My occupation is a physician, my residence is at Brentwood, Williamson County, Tennessee.  I am a son of claimant.  There is no beneficial interest in the claim.  I was at the time most of the property claimed for was taken too young to observe accurately and to remember much as to details.  But I have a clear recollection of the United States forage trains being affixed at my father’s farm June 1862 on to the close of war and seeing them take corn from his cribs and hay and forage generally.  All along they were killing hogs and one time I remember seeing U.S. soldiers drive off some 20 or more hogs and sheep and cattle. I can’t say how many sheep or cattle.  I remember the U.S. Army taking some horses [?] and one or more mules at different times.  But I don’t remember particularly as to the taking of any of those animals.  But the morning of Hood’s advance on Nashville in December 1864, a couple of federal soldiers came to my father’s house and stated to me that the Union Army would be along there that day and that it was taking all the horses and mules they could find and keep them from falling into the hands of Hood’s rebel army, which was following them and advised us to send the mules and horses out of the way or the army would surely get them.  Those soldiers got breakfast at our house.  I told my father what the soldiers said and that I was going to take four five mules he had off in the woods to hide them.  I took them off in the woods, a little negro boy being with me.  But I had not been away from the house more than an hour before the Union Army got there.  The soldiers were all over the country.  I think there were [?]  private soldiers came up to where we were with the four mules and took them away from us.  They just told us to give them up to them.  I told them those were all we had left.  They said it made no difference they were ordered to take them and had to do it.  The soldiers were on horses and led the mules off with them and I went back to the house.  Two of the mules were black.  One a dark bay and one a sorrel or light bay.  They were fine mules.  At the same time after the battle of Nashville, when Gen’l Thomas army was in pursuit of Hood’s retreating army, many of the soldiers stopped at my father’s house to feed their horses and get breakfast.  I saw them break open the smoke house and took the meat [?] from [?] where they were getting their breakfast.  There was good deal of meat in the smoke house, I suppose from 3,000 to 5,000 pounds and all but a few hen fryers was taken.  I saw an officer come up there and told the men “come out boys” but he would nod his head to them and they just kept on all the same.  At the same time the horses – it was a cavalry command had stopped there – were fed from my father’s corn and hay.  I know also that United States soldiers burned pretty much all the rails on my father’s place there during the war.  I saw United States troops burning rails for fuel there after and hauling these away.  I also saw United States troops cutting the trees from my father’s wood a lot and using the timber in constructing block houses and they also cut off timber for fuel in large quantities but in what quantities, I can’t say.  

[signed]   S.F. Oden

subscribed and sworn to 

before me this July 14, 1874

[signed]  Richard S. Tuthill

Special Commissioner

[ 9 – DEPOSITION OF D.D. DICKEY ]

Deposition of D.D. Dickey a witness as to loyalty of claimant:

My name is D.D. Dickey, my age 50 years, my residence is Nashville, Tennessee.  My occupation is milling.  I am not related to the claimant and have no beneficial interest in this claim.  


I have known claimant ten or fifteen years.  I knew him well during the war seeing him occasionally.  I do not remember conversing with him except on general topics.  I don’t remember ever conversing with him about the war.  I only know that I saw him here after and he was always pleasant and agreeable with me.  I was a well known Union man.  He always seemed a gentleman and said nothing about the war.  The impression I got was that he was a quiet, law-abiding citizen and staid [sic] at home and attended to his business.  He is a man of fine standing and integrity.  I thought he was a Union man as much as he was anything.  I think he staid [sic] at home and took no part whatever in the war.   I never heard of his being charged with any violation of the laws of the United States or of doing or saying anything inconsistent with the character of a loyal citizen of the United States.  That is about all I can say on the subject.  My knowledge of him is more of a negative character then otherwise.  If he had taken an active part against the government of the United States, I would, I am sure, have known of it.  I had a pretty good knowledge as to the standing of the various citizens of the county with whom I did business and I never heard of his being charged with disloyalty to the United States.

[signed:  D.D. Dickey]

Subscribed & sworn to

before me on this July 14, 1874.

[signed]  Richard S. Tuthill

Special Commissioner

[ 10 – DEPOSITION OF N.H. CARMACK ]

Deposition of N.H. Carmack a witness for Claimant:

My name is N.H. Carmack.  My age is 47 years.  I reside in Williamson County, Tennessee, about a mile from Brentwood.  My occupation is farming.  I am a brother-in-law of claimant.  We married half –sisters.  I am not beneficially interested in this claim.


During the entire war, I lived close to claimant on an adjoining farm.  I was intimate with him and his family and had a general knowledge as to what property he had on his place.  He had and has now a number one farm, the best in the neighborhood, of nearly 500 acres; about 225 acres of which he had under […]

[Balance of Mr. Carmack’s deposition is missing]

[ 11 – OATH OF THOMAS H. ODEN ]

State of Tennessee

County of Williamson    See note*


Thomas H. Oden being duly sworn, deposes and says that he is the petitioner named in the foregoing petition, and who signed the same; that the matters therein stated are true of deponent’s own knowledge, except as to those matters which are stated on information and belief, and, as to those matters, he believes them to be true.


And deponent further says, that he did not voluntarily serve in the Confederate Army or Navy, either as an officer, soldier, or in any other capacity, at any time during the late rebellion;  that he never voluntarily furnished any stores, supplies, or other material aid, to said Confederate Army or Navy, or to the Confederate Government, or to any officer, department, or adherent of the same, in support thereof; and that he never voluntarily accepted or exercised the functions of any office whatsoever under or yielded voluntary support to the said Confederate Government.







[signed] Tho. H. Oden

Sworn and subscribed before me, this 18th day of August, A.D. 1871







[signed]  J.H.M. Hall  JP







Williamson County

*This oath is required to be written out by the rules of the Commission, and should be ministered by a Clerk of a Court of Record, who should attach his seal; or if administered by any other officer, the official character of such officer should be certified to by the clerk under the seal of the court.

[ 12 – NAMES OF WITNESSES TO PROVE LOYALTY AND OTHER FACTS ]


Name and residence of witnesses to prove loyalty:


John Chumbly of Davidson County


James Hill Hall of Williamson County


Robert Ballou of Williamson County


Wm McMahan of Williamson County


D.B. Cliff of Williamson County


Name and residence of witnesses to prove the other facts alleged in petition:


T.G. Pointer of Williamson County


W.A. Davis of Williamson County


Thos. J. Walton of Williamson County


J.P. McDowell of Williamson County


N.H. Carmack of Williamson County

The facts required must be stated at the appropriate place in this blank, with time and place, clearly, concisely, fully as to all material circumstances, and not argumentatively, and with as much PARTICULARITY AND EXACTNESS as the claimant’s knowledge or means of information will enable him to do, the kind, quantity, quality, and value of the stores or supplies taken or furnished, for which payment is claimed, with the name or names of the person or person taking the property, and whether they were officers or soldiers of the United States, and to what company or regiment they belonged, and, if officers, their rank, and where they were then stationed, and the name of the officer in command of the United States forces in the district in which the property was taken, to what place or station the property was removed, and for the use of what persons, company, regiment, or military organization in the service of the United States it was taken.  As to facts within his own knowledge the claimant must say he “avers them of his own knowledge;” and as to facts stated on information and belief, that he states them upon information and belief.

[ 13 – CERTIFICATION BY CLERK OF THE COUNTY COURT ]

State of Tennessee – Williamson County

I, Thos. F. Perkins, Clerk of the County Court of said County, the same being a Court of Record, do certify that J.H.M. Hall JP whose genuine signature appears to the above (or within) is, and was at the time of signing the same, an acting Justice of the Peace in and for the County of Williamson and State aforesaid, duly elected, commissioned and qualified; and that all of his official acts as such, are entitled to full faith and credit.  Witness, my hand and seal of office, this 19 Aug. A.D. 1871







[signed]  Thomas F. Perkins, Clerk

[ 14 – CERTIFICATION BY JUDGE OF THE COUNTY COURT ]

State of Tennessee – Williamson County

I, Henry H. Cook, Judge of the County Court of Williamson County, do certify that Thomas F. Perkins, who genuine signature appears to the above certificate, is and was at the time of signing the same, Clerk of the Williamson County Court, duly elected and qualified, and that all of his official acts as such, are entitled to full faith and credit.

Witness my hand and seal of Court, this 19 day of Aug. A.D. 1871







[signed[ Henry H. Cook







Judge Williamson County Court

[ 15 – WITNESS DEPOSITIONS ]

No. 6322

CLAIM OF Thomas H. Oden of

Williamson County

State of Tennessee

$10170 [sic]

TESTIMOMY OF

S.S. Mayfield

Page 1

George Mayfield
Page 3

R.C. Mayfield

Page 6

Suspended

Taken by 

James Trimble

Special Commissioner

Actual Fees and Costs, $7.10

Agents or Attorneys at Washington:

James H. Embry

Recd. Sept. 4, 1874

Directions:  This certificate, with accompany printed questions, goes in front of depositions.  A single sheet, marked “Last Page,” accompanies this double sheet, and goes at the end of the deposition, having on its outside a printed form of endorsement to be filled up by the special commissioner.

[ 16 – CERTIFICATION BY SPECIAL COMMISSIONER ]

Act March 3, 1871

BEFORE THE COMMISSIONERES OF CLAIMS

Washington, D.C.


Claim of Thomas H. Oden of the County of Williamson and state of Tennessee numbered 6322.


It is hereby certified that on the 12th and 17th days of September, 1874, at Nashville in the County of Davidson and State of Tennessee came personally before me, for the purpose of a hearing in the above-entitled cause, the following person, namely;



Thomas H. Oden

Claimant



S.S. Mayfield


Witness

George Mayfield

Witness



Robert C. Mayfield

Witness


Each and every deponent, previous to his or her examination, was properly and duly sworn or affirmed to tell the truth, the whole truth, and nothing but the truth concerning the matters under examination; the claimant’s witness were examined separately and apart from each other; the testimony of each deponent was written out by me in presence of such deponent, who signed the same in my presence after having the deposition read aloud to such deponent, and the signature of such deponent was by me attested at the time it was affixed to the deposition.


Witness my hand and seal this 17th day of September, 1874.







James Trimble







Special Commissioner

[ 17 – DEPOSITION OF S.S. MAYFIELD ]


Dr. S.S. Mayfield having been by me bind – duly sworn deposes and says: My name is S.S. Mayfield, I am 69 years of age, I reside in Williamson County some two miles from claimant, I am by profession a Physician.

52. In whose favor are you here to testify?

I am here to testify in favor of claimant.

53.
How long have you known that person altogether, and what part of that time have you intimately known him?


I have been acquainted with claimant about all his life and I have known him tolerably well during and since the war.

54.       Did you live near him during the war and how far away?

I myself lived in Nashville until about the end of the war, distant from claimant about ten miles.  In the summer of 1864 when I moved out in the neighborhood of claimant distant from him about two miles.

55.
Did you meet him often, and about how often, during the war?


I met claimant sometimes during the war, I having a place near his and sometimes going out to it I would see claimant.  I suppose I saw him once every two or three week.

56.
Did you converse with the claimant about the war, its causes, it progress, and its results?  If so, try to remember the more important occasions on which you so conversed, beginning with the first occasion and state, with respect to each, when it was , where it was, who were present, what caused the conversation, and what the claimant said in substance, if you cannot remember his words.


I do not remember speaking with claimant about the war specially, except I remember his being opposed to it and thinking it a great destruction.  I cannot say that I had a conversation with him in which he thus declared himself, but my impression is such now.  I cannot remember specially [sic] ever having any conversation with him at all about the war.

57.
Do you know of anything done by the claimant that showed him to be loyal to the Union cause during the war?  If you do, state what he did, when, where and what was the particular cause or occasion of his doing it?  Give the same information about each thing he did that showed him to be loyal.


Not that I recollect of.

58.
Do you know of anything said or done by the claimant that was against the Union cause?  If so, please state with respect to each thing said or done, what it was, when it was, where it was, and what particular compulsion or influence cause him to say or do it.


No.

59.
If you have heard of anything said or done by the claimant, either for the Union cause or against it, state from whom you heard it, when you heard it and what you heard.


No.

60.
What was the public reputation of the claimant for loyalty or disloyalty to the United States during the war?  If you profess to know his public reputation, explain fully how you know it, whom you heard speak of it, and give the names of other person who were neighbors during the war that could testify to this public reputation.
I do not know his public reputation was either for loyalty or disloyalty.

61.
Who were the known and prominent Union people of the neighborhood during the war, and do you know that such persons could testify to the claimant’s loyalty?  

Robert C. Mayfield and James Hall, dec, and I believe D.P. Hadley Sr., dec.  I do not know whether or not claimant could prove his loyalty by Robert C. Mayfield.

62.
Were you, yourself, an adherent of the Union cause during the war?  If so, did the claimant know you to be such, and how did he know it?

I was, but I do not know whether or not claimant knew it.

63.
Do you know of any threats, molestations, or injury inflicted upon the claimant, or his family, or his property, on account of his adherence to the Union cause?  If so, give all the particulars.

None that I know of.

64.
Do you know of any act done or language used by the claimant that would have prevented him from establishing his loyalty to the Confederacy?  If so, what act or what language?


No, I think that claimant was a quiet peacable man, remained at home and took no part in the war on either side; I would not consider that he was disloyal or loyal to the U.S. government.  He was most of the time in the U.S. lines and submitted quietly to their constraints.







[signed]  S.S. Mayfield

Subscribed and sworn to before me at Nashville, Tennessee, this the 12th day of September 1874.







[signed]  James Trimble







Special Commissioner for Tennessee

[ 18 - DEPOSITION OF GEOREGE MAYFIELD ]


George Mayfield having been by me bind – duly sworn deposes and says: My name is George Mayfield.  I am 36 years of age.  I reside in the 11th civil district of Davidson County.  I am a farmer by occupation.

52.
In whose favor are you here to testify?


In favor of claimant.

53.
How long have you known that person altogether, and what part of that time have you intimately known him?


I have been acquainted with claimant about all my life, and have known him intimately during the last fifteen years.

54.       Did you live near him during the war and how far away?

55.       Did you meet him often, and about how often, during the war?

During the late war I lived at the farm adjoining the farm of claimant and saw him about once every week.

56.
Did you converse with the claimant about the war, its causes, it progress, and its results?  If so, try to remember the more important occasions on which you so conversed, beginning with the first occasion and state, with respect to each, when it was , where it was, who were present, what caused the conversation, and what the claimant said in substance, if you cannot remember his words.


I do not remember any special conversation with claimant in regard to the war, but I have an impression in my mind and know that we must have had conversations upon it, and from that I remember that claimant was opposed to the war and during it remained quietly at home.  I cannot recall any special expressions of his, only that he would say he regretted very much the war; I do not know how he voted upon the question of secession of the states.

57.
Do you know of anything done by the claimant that showed him to be loyal to the Union cause during the war?  If you do, state what he did, when, where and what was the particular cause or occasion of his doing it?  Give the same information about each thing he did that showed him to be loyal.








Nothing but I think that he took the oath of allegiance to the United States government soon after its troops came in the neighborhood.  This is my recollection.

58.
Do you know of anything said or done by the claimant that was against the Union cause?  If so, please state with respect to each thing said or done, what it was, when it was, where it was, and what particular compulsion or influence cause him to say or do it.

No.












59.
If you have heard of anything said or done by the claimant, either for the Union cause or against it, state from whom you heard it, when you heard it and what you heard.
                                       
No.












60.
What was the public reputation of the claimant for loyalty or disloyalty to the United States during the war?  If you profess to know his public reputation, explain fully how you know it, whom you heard speak of it, and give the names of other person who were neighbors during the war that could testify to this public reputation.


   
He had no public reputation for either loyalty or disloyalty.
                                    

61.
Who were the known and prominent Union people of the neighborhood during the war, and do you know that such persons could testify to the claimant’s loyalty?                 

 Robert C. Mayfield I think that claimant can prove his loyalty by him.




62.
 Were you, yourself, an adherent of the Union cause during the war?  If so, did the claimant know you to be such, and how did he know it?
             I remained at home during the whole war quietly and suppose that I was loyal, and I suppose claimant knew it since we were together a great deal and lived near each other.

63.
 Do you know of any threats, molestations, or injury inflicted upon the claimant, or his family, or his property, on account of his adherence to the Union cause?  If so, give all the particulars.
            No.

64.  
Do you know of any act done or language used by the claimant that would have prevented him from establishing his loyalty to the Confederacy?  If so, what act or what language?  


No, I do not know on which side his sympathies were, but he had a great many relations and friends in the rebel army and I suppose that he must have had some sympathies for them: But he took no active part on either side but remained at home during the whole war.  I cannot recall any conversation with him as to the war and its progress and his language then used.  I would say that he was a loyal man since he remained at home all the war and took no active part on either side.








[signed]  George Mayfield

Subscribed and sworn to before me at Nashville, Tennessee this the 12th day of September 1874.








[signed]  James Trimble








Special Commissioner for Tennessee

[ 19 - DEPOSITION OF ROBERT C. MAYFIELD ]


Robert C. Mayfield having been by me bind – dully sworn deposes and says:  My name is Robert C. Mayfield.  I am 53 years of age.  I am a farmer by occupation.  I reside in the 15th civil district of Williamson county, State of Tennessee.  I am here to testify in favor of claimant, Thomas H. Oden.

53.
How long have you known that person altogether, and what part of that time have you intimately known him?

I have known claimant for the last twenty or twenty five years and have known him of that time intimately for the last fifteen years. 

54.       Did you live near him during the war, and how far away?

            During the whole of the late war I lived about one half mile from claimant, I living on a plantation adjoining his place.

55.       Did you meet him often, and about how often, during the war?

I often met claimant during the war and I suppose that hardly a week would pass without my seeing claimant.

56.
Did you converse with the claimant about the war, its causes, it progress, and its results?  If so, try to remember the more important occasions on which you so conversed, beginning with the first occasion and state, with respect to each, when it was , where it was, who were present, what caused the conversation, and what the claimant said in substance, if you cannot remember his words.


During the late war quite a number of persons wee in the habit of meeting at the office of Dr. S.S. Mayfield situated on the Pike near the plantations and there all of us we would discuss the war and get the latest news of the day.  There I would often see and near the claimant speak in regard the war and from these conversations the impresson was created in my mind that the claimant was opposed to the war and sorry that it had taken place since he had a great deal of property at stake and that he would lose the same in consequence thereof, and that he would lose his negroes especially.  I remember him so expressing himself on one occasion; at this office but I cannot now recall the exact time, only it was sometime after the war commenced.  Yet I cannot say on which side his sympathies were, now do I know how he voted upon the secession of the state, but I would suppose that he voted like most of the people in the neighborhood did, that is, in favor of the secession of the state.

57.
Do you know of anything done by the claimant that showed him to be loyal to the Union cause during the war?  If you do, state what he did, when, where and what was the particular cause or occasion of his doing it?  Give the same information about each thing he did that showed him to be loyal.


All that I know that showed him to be a loyal man was that he remained at home and attended quietly and peacably taking no active part on either side.

58.
Do you know of anything said or done by the claimant that was against the Union cause?  If so, please state with respect to each thing said or done, what it was, when it was, where it was, and what particular compulsion or influence cause him to say or do it.

No.

59.
If you have heard of anything said or done by the claimant, either for the Union cause or against it, state from whom you heard it, when you heard it and what you heard.
                                       
No.

60.
What was the public reputation of the claimant for loyalty or disloyalty to the United States during the war?  If you profess to know his public reputation, explain fully how you know it, whom you heard speak of it, and give the names of other person who were neighbors during the war that could testify to this public reputation.


I do not know that he had a public reputation for either loyalty or disloyalty, but he was looked upon by me as having such a reputation as the [sic] generally of the neighbors who remained at home and attended to their own affairs; but I do not remember ever hearing either the loyalty or disloyalty of claimant discussed and spoken of, except at the office above mentioned.  I have heard claimant himself say that he was all right and that he was a loyal man and no one at the office disputed or said anything about it, that I now remember.

61.
Who were the known and prominent Union people of the neighborhood during the war, and do you know that such persons could testify to the claimant’s loyalty?


They were very few, I believe that I was the only man in our district who voted against secession.  There was only one vote against it, and as I voted that way I suppose it was my vote.  Dr. S.S. Mayfield and George Mayfield were not recognized and known as prominent Union men.  I do not know any Union men in the neighborhood who during war was an unconditional Union man.  I did not know nor was claimant recognized and know in the neighborhood as an unconditional Union man.

62.
Were you, yourself, an adherent of the Union cause during the war?  If so, did the claimant know you to be such, and how did he know it?


Yes, claimant knew it from my conversation and from my vote cast at the June election 1861.

63.
 Do you know of any threats, molestations, or injury inflicted upon the claimant, or his family, or his property, on account of his adherence to the Union cause?  If so, give all the particulars.
            No.

64.  
Do you know of any act done or language used by the claimant that would have prevented him from establishing his loyalty to the Confederacy?  If so, what act or what language?  


No, except as above stated.

65.
Can you state any other facts within your own knowledge in proof of the claimant’s loyalty during the war?  If so, state all the facts and give all the particulars.


No, other than above stated.








[signed]  Robt. C. Mayfield

Subscribed and sworn to before me at Nashville, Tennessee, this the 17th September 1874.








[signed]  James Trimble








Special Commissioner for Tennessee

[ALTHOUGH NOT STATED IN THE SUPPLIED DOCUMENTS, THE ODEN CLAIM WAS DISALLOWED]
